
AKTUALITY POSLANKYNĚ

 

Milí přátelé,
dovolte, abych vás touto cestou pozdravila a srdečně vám popřála klidný nástup nového roku. Máme
za sebou mimořádně těžké měsíce plné nejistoty, obav, psychického i fyzického vypětí. 
Ukázalo se však také, že se umíme semknout, zatnout zuby a neúprosně bojovat s neviditelným
koronavirem. Vám všem patří velké poděkování – rodičům, starostkám a starostům, učitelům,
zdravotníkům, pošťákům, energetikům, prodavačkám a prodavačům, sociálním pracovníkům a takto
bych mohla pokračovat ještě dlouho. Loňský rok začal tak jako každý jiný. Při svých pracovních
cestách po Vysočině jsem v obcích řešila rekonstrukce obecních staveb, podporu majitelům lesů a
vše, co je pro obce důležité.
Od března do našich životů zasáhla pandemie. Naše pozornost se upnula na zajištění ochranných
pomůcek, dezinfekce a především na podporu ohrožených skupin včetně seniorů a také podnikatelů.
Museli jsme se naučit žít jinak. 
Byl to těžký rok, pro nás pro všechny. Přesto věřím, že bude lépe. Vždy jsme se uměli semknout a
zvládnout složité doby, a tak to bude i teď. Jako poslankyně za Vysočinu vám mohu slíbit, že udělám
vše pro to, aby se potřebná podpora dostala k těm, kteří ji potřebují.
Přeji nám všem, ať je ten nový rok lepší než ten letošní. A hlavně pevné zdraví všem!



Nedávno jsme v poslanecké sněmovně schválili
senátní verzi daňového balíčku pro rok 2021.
Vzhledem k tomu, že veřejností kolem daňového
balíčku stále ještě šíří spoustu nepravd či polopravd,
ráda bych se tomuto tématu věnovala více a vše
uvedla na pravou míru. Jedná se totiž o revoluční
snížení daní a lidem zůstanou v peněženkách tisíce
korun měsíčně navíc. To považujeme za důležité 
v době krize, aby lidé dali peníze do spotřeby, nebo
více investovali a přispěli tak k rychlejšímu
nastartování naší ekonomiky.
Ještě, než se věc podívám zevrubněji, musím
zdůraznit, že situaci obcí v žádném případě nechci
zlehčovat. Práce starostů i zastupitelů je nyní
náročnější než kdy dřív, na druhou stranu musím
odmítnout, že bychom přijetím daňových slev
nabourávali jejich samostatnost nebo ruinovali
obecní rozpočty. Čelíme závažné krizi a hledáme
způsoby, jak se s ní vypořádat. Učíme se za pochodu,
jistě děláme i chyby, nelze však očekávat, že všechno
ponese na svých bedrech stát a samospráv se krize
nijak nedotkne.

DAŇOVÁ REVOLUCE 

Na rozdíl od mnoha podnikatelů či firem, kteří už nemají z čeho brát, vstoupily obce a kraje 
do loňského roku ve velmi dobré kondici. Od roku 2013, kdy se hnutí ANO začalo podílet na
vládě, jejich příjmy za posledních pět let stouply o 75 miliard, což je zhruba o 44 %.  
Co za tím stojí? Nepochybně dobré hospodaření obcí, růst ekonomiky, ale též opakované navý-
šení podílu samospráv na daňových příjmech a zlepšený výběr daní, o které se postarala vláda 
a poslanci při plnění svých slibů. Je pravda, že snížení daní příjem obcí o něco sníží. Cílem je
však podpořit občany, podnikatele i zaměstnance, zvýšit jejich příjmy a spotřebu, která je mo-
torem ekonomiky a tím i zdrojem budoucích příjmů obcí.

Díky tomu, že sněmovna nakonec
přijala senátní kompromis daňového
balíčku, výpadek příjmů obcí bude 
z 80 % kompenzován dalším
zvýšením jejich podílu na výnosu 
z daní. Za daných okolností je na
zvážení, zda je opravdu nutné
zdražovat lidem svoz komunálního
odpadu a už vůbec není na místě
zvyšování domovní daně. Snížení
daní se totiž nedotkne všech.
Musíme myslet i na ty, kteří kvůli
zavřené ekonomice žádné příjmy
nemají, poplatky ale musí platit dál.



Národní sportovní agentura v čele s
předsedou Milanem Hniličkou zavítala na
Třebíčsko. Podívali jsme se zimní stadion v
Třebíči, delegace si prohléhla současné
prostory KHNP arény. Dále jsme společně
navštívili sportoviště v menších obcích v
rámci dotačního titulu Kabina.

STALO SE V ROCE
2020

NÁRODNÍ SPORTOVNÍ
AGENTURA

Na konci prázdnin v pátek 28. srpna zavítala
na pozvání poslankyně Moniky Oborné na
Vysočinu vicepremiérka a ministryně financí
Alena Schillerová. První zastávka ministryně
byla na radnici ve Žďáře nad Sázavou, kde ji
přivítal poslanec Radek Zlesák, náměstek
hejtmana Martin Kukla a starosta města
Martin Mrkos. Navštívila také Vyšší odbornou
školu a Střední průmyslovou školu, kostel
svatého Jana Nepomuckého na Zelené Hoře,
průmyslovou zónu, která je právě v druhé
etapě výstavby. Další zastávkou byl oběd s
významnými podnikateli regionu v hotelu
Tálský mlýn. Ministryně Schillerová se
zastavila také v obci Nové Veselí a při cestě
do Jihlavy pozdravila seniory v Domově
Ždírec. Další část programu byla návštěva
Hasičského záchranného sboru Kraje Vysočina
a Krajské ředitelství Policie.

PŘIJELA MINISTRYNĚ
ALENA SCHILLEROVÁ



JELA JSEM ZA VÁMI



Babice. Historické události jsou
všudypřítomné. Uprostřed obce
nepřehlédnutelný památník zastřelených
funkcionářů. Zachovaný autentický vchod
bývalé školy, kde se vražda odehrála,
včetně stop po kulkách ve schodišti.
,,Případ Babice“ je historická událost,
která souvisela s vraždou tří místních
funkcionářů místního národního výboru
roku 1951. Milá paní starostka a bývalý
pan starosta mě přivítali 
v nově opraveném obecním úřadu. 

Hroznatín u Rudíkova. 
Slavnostní otevření nového kulturního
domu.



ZLATÁ PODKOVA
HUMPOLEC



Moje cesta poděkování potřebným začala 
v Dětském domově Jemnice. Tam mě přivítala
úžasná paní ředitelka Jiřina Kühnelová. Přijela
jsem se podívat za dětmi a hlavně poděkovat
všem tetám a personálu dětského domova,
kteří prožívají nelehké situace v době
koronavirové. 
Druhá zastávka byla v Domově seniorů
Koutkova v Třebíči. Přes paní ředitelku jsem
poděkovala všem zaměstnancům, kteří se v
této době starají s maximálním nasazením o
naše prarodiče. Tito lidé mají můj veliký
respekt!  
Poslední zastávka byla u pracovníků
Zdravotnické záchranné služby Kraje Vysočina
v Třebíči. Denně zdravotníci vyjíždí k
nejrůznějším případům, čelí pandemii v první
linii. 
Všem patří obrovské poděkování a věřím, že
dobroty z Kavárny Pohodička jim zpříjemnily
den.

PODĚKOVÁNÍ
POTŘEBNÝM




